
Høringssvarskjema:  
 

Effektiv og trygg legemiddelbruk 
Forslag til plan for digitalisering på legemiddelområdet (2023-2026) 

 

Der høringsinstansen har innspill, er det ønskelig med begrunnelse og eventuelt forslag til endringer. 

Merk skjemaet med «Saksnummer 22/684», lagre som PDF og send på e-post til 
postmottak@ehelse.no  
 
Frist: 22.desember 2022 

Kryss av for type organisasjon/virksomhet: 
 
☐Statlig etat, ombud eller fagråd 
☒Fylkeskommune/Statsforvalteren 
☐Kommune/KS 
☐RHF/Helseforetak 
☐Fag- og interesseorganisasjoner 
☐Pasient- og brukerorganisasjon 
☐Forskning- og utdanningsorganisasjon 
☐Privat virksomhet/næringsliv 
☐Privatperson 
☐Annen enn nevnt ovenfor 
 
Kontaktinformasjon 
Navn på virksomheten (statlig etat, kommune, privatperson osv.):  
Kontaktperson: Sonja Revhaug, assisterende fylkeslege 
E-postadresse: sorev@statsforvalteren.no 
 
 

1) Er beskrivelsen av utfordringsbildet (kapittel 2) i hovedsak dekkende for den reelle 
situasjonen? Utdyp gjerne i fritekstfeltet. 
 

☒ Ja, kommenter gjerne  ☐ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 

 
Særlig viktig mener vi det er, det som fremkommer i punkt 2.8 mangel på forskning og nødvendig 
kunnskapsgrunnlag på flere av de sentrale områdene knyttet til legemiddelhåndtering i helsetjenesten.  

 
2) Beskriver de foreslåtte målene for digitalisering på legemiddelområdet (kapittel 3) en 

ønsket, felles retning på kort og mellomlang sikt? Utdyp gjerne i fritekstfeltet? 
 
☒ Ja, kommenter gjerne  ☐ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 
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Vi skulle gjerne sett at et av målene var knyttet til hvordan få i gang økt kunnskapsgrunnlag på 
legemiddelområdet på langsikt.  

Mål 1: Arbeidsprosesser  
Ingen bemerkninger.  

 

Mål 2: Samhandling  
Ingen bemerkninger. 
 

Mål 3: Innbyggermedvirkning  
Ingen bemerkninger.  

 
Mål 4: Legemiddeldata 
Ingen bemerkninger.  
 

3) Er de foreslåtte tiltaksområdene (kapittel 4) hensiktsmessige for å møte utfordringsbildet? 
Utdyp gjerne i fritekstfeltet 
☒ Ja, kommenter gjerne  ☐ Nei, utdyp gjerne  ☐ Vet ikke, utdyp gjerne 

Klikk eller trykk her for å skrive inn tekst. 
 

4) Tilbakemelding på tiltaksområde: Pasientens legemiddelliste   
Fint at det er satt konkret mål vedrørende hvor langt man ønsker å ha kommet i innføring av PLL innen en 
konkret dato. Fokus på e-multidose for fastleger mener vi er viktig å prioritere – men at dette samtidig på 
ses i sammenheng med arbeide under, nemlig digital legemiddelhåndtering i den kommunale helse- og 
omsorgssektoren.  
 

5) Tilbakemelding på tiltaksområde: Digital legemiddelhåndtering i kommunal helse- og 
omsorgssektor   
Her synes vi at man med fordel kan sette noen konkrete mål for hvor langt man ønsker å komme innen en 
gitt dato. Når forventer man å ha valgt aktuelle løsning og når tenker man å ha startet utprøving/innføring i 
enkelte kommuner? 
 

6) Tilbakemelding på tiltaksområde: Kritisk legemiddelinformasjon   
Sentral registering av kritisk legemiddelinformasjon er et svært viktig område for pasientsikkerhet i 
helsetjenesten. Statsforvalteren tenker at man må ta utgangspunkt i kritisk informasjon i kjernejournal å se 
hvordan helsepersonell kan enkelt importere og registrere kritisk legemiddelinformasjon i kjernejournal og 
hvordan denne er synlig for helsepersonell i de ulike journalsystemer.  
 

7) Tilbakemelding på tiltaksområde: Legemiddel grunndata   
Ingen bemerkninger.  
 

8) Tilbakemelding på tiltaksområde: Data på legemiddelbruk  
Vi tenker at å gjøre DDD-systemet tilgjengelig for helsepersonell som forskriver legemidler til pasienter vil 
være fremmende for pasientsikkerhet. I forhold til forskrivning og bruk av legemidler der dosering utover 
DDD er viktig å fange opp er det pr i dag vanskelig for helsepersonell i klinisk virksomhet å se dette ut i fra 
journalsystemer.  
 



9) Tilbakemelding på tiltaksområde: Pasient- og innbyggerrettet legemiddelinformasjon 
Fokus på pasientinformasjon vedrørende legemidler anser vi som svært viktig for å øke pasientkunnskap 
om egen medisinsk behandling. Vi støter forslaget om å se over hvilken informasjon som er tilgjengelig i 
dag og områder hvor standardisert og nasjonalt tilgjengelig informasjon mangler. Vi ser med fordel på at 
pasienter kan ha en nasjonal kvalitetssikker kilde de kan hente informasjon om legemidler fra, f.eks PLL 
eller HelseNorge. Vil det være hensiktsmessig at pasienten ved fornyelse av e-resept vil kunne klikke på 
ikon ved resept å få opp pasientinformasjon om legemiddelet og bruk av dette.  
 

10) Tilbakemelding på tiltaksområde: Tilgang til legemidler (beredskap)  
Vi støtter arbeidet med å få en løsning som gir adgang til oversikt over legemiddellagre i Norge. Her kan 
man også med fordel slik som i punkt 4. ha satt seg noen mål for hvor man ønsker å ha kommet innen en 
gitt dato.  
 

11) Tilbakemelding på tiltaksområder: Normerende produkter for digital samhandling 
Ingen bemerkninger.  
 

12) Har dere tilbakemeldinger på hvordan planen skal følges opp (kapittel 5)?  
Vi støtter punkt 5.3 om å opprette en faglig referanse gruppe og at det er viktig at 5.4 og 5.5. blir fulgt opp 
av myndighetene og at man tar stilling til underveis om det er tilstrekkelig arenaer for å bidra til 
koordinering og fremgang i gjennomføring av planens mål og ambisjoner eller om ytterligere styrking av 
samarbeid må til.  
 

13) Har dere innspill til vedlegg A, Helsepolitiske mål og føringer på legemiddelområdet? 
Flott oversikt over de relevante underpunkter i de kildene man har benyttet.  
 

14) Har dere innspill til vedlegg B, Nåsituasjon - digitalisering på legemiddelområdet? 
Relevant og svært nyttig sammenstilling av nåsituasjon vedrørende digitalisering på legemiddelområdet.  
 

15) Har dere innspill til vedlegg C, Kunnskapsgrunnlag for digitalisering av legemiddelområdet, 
notat fra Nasjonalt senter for e-helseforskning? 
Fint oversikt over kunnskap fra forskning på legemiddelområde. Det trekkes frem at det er flere områder 
man mangler nødvendig forskningmateriale vedrørende sentrale aspekter på legemiddelområdet.  

 
16) Har dere andre innspill og tilbakemeldinger? 

Vi tenker at det er viktig at man i plan for digitalisering på legemiddelområdet også tar stilling til tiltak hvor 
forskning og innhenting av nødvendig og relevant data og kunnskap fra legemiddelområdet blir satt i verk. 
Det er også viktig at man i planen ser på hvordan man kan arbeide med å få til en fremgang innenfor 
kommunens helse- og omsorgssektor i forhold til digitalisering på legemiddelområdet. Statsforvalteren i 
Nordland tenker at plan i planen også tar stilling til hvordan de etablerte Helsefelleskap kan bidra inn i 
dette arbeidet.  
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